
SPRAWOZDANIE  Z DZIAŁALNOŚCI KOMISJI  BUDŻETU I ROZWOJU ZA X.2020r. 

Komisja odbyła  dwa posiedzenia. 

21.10.2020r. – porządek posiedzenia dotyczył tematów 

1. Analiza skutków wprowadzenia zmian wysokości stawek podatku od środków 

transportowych 

Informacje/materiały przedstawione na  komisji przez Burmistrza stanowią załącznik do 

sprawozdania. W dyskusji podnoszono spadek dochodów  z tego podatku pomimo wzrostu 

ilości pojazdów  zgłoszonych do opodatkowania. Wynika to ze znacznego obniżenia w 2018r. 

stawek podatkowych od niektórych grup środków transportowych. 

Z uwagi na  aktualną sytuację związaną z pandemią w dyskusji wyrażano w większości pogląd 

o nie podwyższaniu stawek podatkowych ponad poziom inflacji. 

Tym niemniej po uzupełnieniu materiału analitycznego o szczegółowe dane w poszczególnych  

kategoriach uzasadniające spadek dochodu z tego podatku, jak również  stawki w niektórych 

sąsiednich gminach temat będzie ponownie omawiany przy procedowaniu projektu uchwały w 

sprawie ustalenia podatku od środków transportowych. 

2. Propozycje podatków na 2021r. 

 Kontynuując długoletnią politykę podatkową gminy w zakresie  podwyższania podatków o 

wskaźnik inflacji komisja  zaakceptowała propozycję  Burmistrza wzrostu w wysokości 3.9 % 

podatków od nieruchomości i środków  transportowych . Jest to wskaźnik wzrostu cen  towarów 

i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2020r. ogłoszony przez Prezesa Głównego Urzędu 

Statystycznego. 

Uczestniczący w posiedzeniu Prezes Stowarzyszenia Przedsiębiorców Kąteckich Sławomir 

Hryniewicz sygnalizował trudną sytuację naszych przedsiębiorców w kontekście obecnej 

sytuacji i apelował o niepodnoszenie podatków. 

Ostatecznie po dyskusji zwrócono się do Burmistrza o symulację wzrostu podatków i 

przedstawienia  materiału na następnym posiedzeniu komisji: 

- o 1.95 % wskaźnik inflacji – propozycja Prezesa SPK, 

- o 2,9 %  wskaźnik inflacji – propozycja radnego Czesława Pudlika. 

Radny Grzegorz Pacyna poruszył temat deklaracji podatkowych składanych przez  osoby 

fizyczne  i przedsiębiorców, ich aktualizacji,  nadzoru i kontroli przez  urząd oraz problemów 

związanych z opodatkowaniem hal „namiotowych”. Zadeklarował złożenie  wniosku do 

Burmistrza na następnym posiedzeniu komisji. 

3. Informacja o realizacji inwestycji gminnych 

Informacja Burmistrza stanowi załącznik do sprawozdania. 

 

 

  



4. Sprawy różne 

Radny Wojciech Wójcik podnosił sprawę etapu pracy nad „Strategią…”.Burmistrz 

poinformował o podpisaniu zarządzenia konsultacjach i stopniu zaawansowania prac, jest to 

zakończenie  II etapu. 

Zgłoszono też propozycję o przestawieniu po konsultacjach informacji o dotychczasowych 

pracach na  sesji na początku przyszłego roku. 

 

27.10.2020r. – drugie posiedzenie z porządkiem obrad w dwóch punktach 

1. Opiniowanie projektów uchwał 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wszystkie projekty uchwał 

2. Sprawy różne 

- komisja pozytywnie zaopiniowała wnioski Burmistrza o zatwierdzenia stawki średniej ceny 

żyta będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego oraz średniej ceny sprzedaży drewna 

będącej podstawą do ustalenia podatku leśnego, 

- omawiano pismo z Zespołu Lecznictwa Ambulatoryjnego  w Kątach Wr. w sprawie 

przedłużenia umowy najmu budynku na okres 5 lat,  

 - omawiano pismo Burmistrza skierowane do Komisji Dróg, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego w sprawie przebudowy ul. Przemysłowej w Kątach Wr. pod punkt ważenia 

pojazdów. W dyskusji radni wyrażali stanowisko potrzebę tego zadania, ale nie obecnej chwili 

i sytuacji finansowej, żeby nie otwierać nowej inwestycji czy zmienić jej lokalizację np. na 

planowanej  o obwodnicy Kątów Wr., 

-  omawiano    zadanie dot. budowy obwodnicy Kątów Wr. Pani V-ce Burmistrz  

poinformowała, że jest propozycja zabezpieczenia środków finansowych w budżecie na 2021r. 

celem przystąpienia do  wykonania  „Studium wykonalności..” tej inwestycji  jak również o 

prowadzonych rozmowach, 

- poruszono  problem bezpieczeństwa pieszych, rowerzystów nad A-4 w kierunku  Kilianowa 

oraz rozpoznania techniczno-finansowego takiej inwestycji realizowanej przez gm. Kobierzyce 

w  miejscowości Ślęża tj. dobudowa kładki pieszo rowerowej do konstrukcji wiaduktu. 

Komisja podjęła dwa wnioski do Burmistrza zgłoszone przez radnego Grzegorza Pacynę. 

1. Komisja BiR wnioskuje do Burmistrza o podjęcie następujących działań i czynności:              

1.1. Stworzenie rejestru hal namiotowych, które są postawione na nieruchomościach 

należących do przedsiębiorców działających na  terenie Gminy Kąty Wrocławskie.    

1.2. Podjęcie czynności administracyjnych oraz monitorująco-kontrolnych w celu 

stwierdzenia czy nie jest przekraczany 90-dniowy termin ustawienia hali namiotowej  

w tym samym miejscu.                                                                                                                    

2.   1.3. Przygotowanie opinii prawnej, o możliwości wszczęcia postępowania 

administracyjnego przez organ administracji samorządowej w przypadku przekroczenia 

90-dniowego terminu ustawienia hali namiotowej w tym samym miejscu. 



3. Przedstawienie opinii prawnej w zakresie udziału gminy w opłatach za kary naliczane 

przez ITD przy przekroczeniu dopuszczalnych tonażów podczas  ważenia pojazdów. 

 

Jarosław Wojciechowski 

Przewodniczący Komisji BiR 

 


